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verslag vergadering 
adviescommissie bibliotheek 
 

datum:  ............................ 01-10-2024 

uur:  .................................. 20:00 uur 

locatie:  ............................ bibliotheek Zoersel, Dorp 54 

uitgenodigd:  .................  Eddy De Raedt, Lutgart Van Dongen, Koenraad Torfs, Hendrik Neel, Hilde Moorkens, 

Francis Peeters, Gitta Adams, Bart Hellemans, Renée Grysolle, Trix Lacante, Monique De 

Temmerman, Paul Van de Wygaert, Iris Ollieuz & Els Opdenbergh. 

verontschuldigd:  ........  Inge Van Heuckelom & Roel Van Elsacker.  

verslag door:  ............... Erik Breuls     

 

 

OVERLOPEN ACTIEPUNTEN VORIGE VERGADERING 

Nummer Actiepunt wie uiterste datum 

    

 

 

 

PUNT 1. GOEDKEURING VERSLAG VORIGE BIJEENKOMST 

 

Er zijn geen opmerkingen op het verslag van de adviescommissie van de bibliotheek van 12 maart 2024. 

Het verslag wordt goedgekeurd.  

 

PUNT 2. STAND VAN ZAKEN EHHUR-PROJECT NIEUWE BIBLIOTHEEK VAN SINT-ANTONIUS 

 

We zitten momenteel in de fase dat 3 bouwteams (Beneens, Van Roey & Stramien) een project hebben uitge-

werkt voor een nieuwe bibliotheek in Sint-Antonius en sociale woningen op de Handelslei en de Kerkhoflei.  

 

De projecten werden door de bouwteams voorgesteld aan een jury van politici, inwoners, experten en gemeen-

telijke administratie op zaterdag 15 juni. Er werd beslist om de bouwteams extra tijd te geven om tijdens de zo-

mervakantie met de opmerkingen van de jury het dossier te verfijnen. De bouwteams stelden hun aanpassin-

gen op woensdag 18 september voor aan de jury. Op basis hiervan wordt nu een gunningsverslag opgesteld. 

 

De gunning is voorzien voor het College van 7 oktober, maar er loopt momenteel nog een prijsonderzoek om te 

controleren of alle kosten in de offertes vermeld staan en of deze marktconform zijn. De kans is groot dat de 

gunning zal worden uitgesteld naar een later College.  

 

De commissie vraagt wat de impact kan zijn van de gemeenteraadsverkiezingen van 13 oktober. Sowieso zal 

het nieuw bestuur een impact hebben op het project. Na de gunning moet het geselecteerde bouwteam een 

bouwdossier opmaken dat nog moet worden goedgekeurd. De verkiezingen kunnen ervoor zorgen dat het pro-

ject vertraagt, maar de timing is omwille van de ondersteuning van Europa strikt. In het voorjaar (april-juni) van 

2025 zou moeten worden gestart met bouwen en de nieuwe bibliotheek zou tegen maart 2026 moeten worden 

gerealiseerd.  
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De adviescommissie van de bibliotheek dringt er bij het huidige en toekomstige gemeentebestuur sterk op aan 

dat het de verdere stappen blijft nemen in het Europese EHHUR-traject en hiermee als kleinere gemeente een 

inspirerend voorbeeld kan zijn in Europa.     

 

• Tijdelijke locatie tijdens bouwwerkzaamheden 

Het College heeft beslist dat de bibliotheek van Sint-Antonius tijdens de bouwwerkzaamheden aan de Han-

delslei, tijdelijk onderdak krijgt in de Oude feestzaal aan het gemeentehuis. De zaal is het kleine broertje van 

De Kapel en bevindt zich aan de rechterkant van het gebouw. De oppervlakte van de ruimte is 121 m². In de 

tijdelijke bibliotheek zal vooral de jeugdcollectie een plek krijgen om de vele klasbezoeken verder te kunnen 

zetten. Daarnaast wordt er een basiscollectie voor volwassenen voorzien en zullen volwassenen online biblio-

theekmaterialen kunnen aanvragen en ophalen. De verhuis is gepland in het voorjaar van 2025. 

 

• Bevraging ‘Hoe goed ben jij op de hoogte over het EHHUR-project en de nieuwe bibliotheek in Sint-

Antonius? 

De bevraging is een onderdeel van het monitoren van de kritieke prestatie-indicatoren (KPI’s) die met het door 

Europa gefinancierde EHHUR-project verbonden zijn. Op regelmatige tijdstippen moet deze informatie met Eu-

ropa worden gedeeld. Doorheen het project zal de enquête (steeds met identieke vragen) aan de inwoners van 

Zoersel worden voorgelegd: zomer 2024 – voorjaar 2025 – najaar 2025 + na oplevering van bibliotheek. Met de 

bevraging willen we de impact van het EHHUR-project nagaan. De bevraging van deze zomer was er om de 

baseline (de toestand vóór de bouwwerkzaamheden) vast te stellen voor de verschillende onderdelen van het 

EHHUR-project: nieuwe bibliotheek Sint-Antonius, bouw sociale woningen en vormen van een energiegemeen-

schap.  

 

Uit de bevraging blijkt dat de helft van de inwoners momenteel weinig of niet op de hoogte is van het EHHUR-

project en haar verschillende onderdelen. In deze fase van het project is dit te verwachten. De enige communi-

catie/informatie die plaatsvond, ging over de bibliotheek. De energiegemeenschap en de sociale woningen 

moeten eerst verder uitgewerkt worden vooraleer inwoners hierin kunnen participeren. Uit de bevraging blijkt 

dat 50% van de inwoners op de hoogte is van de bouw/renovatieplannen van de nieuwe bibliotheek. Wanneer 

een bouwteam is geselecteerd komen we in een fase dat er een bredere communicatie en participatie mogelijk 

is. Met de communicatiedienst wordt een communicatieplan uitgewerkt om inwoners op regelmatige tijdstippen 

te informeren over de verschillende facetten van het project: Zoerselmagazine, elektronische nieuwsbrief, soci-

ale media, themastand in bib, werfbezoeken met aannemer… De commissie vraagt ook om de krant regelmatig 

rechtstreeks te informeren over belangrijke stappen in het project en de communicatie zo breed mogelijk te 

voeren, zodat zoveel mogelijk inwoners op de hoogte worden gebracht/zijn.  

 

Een meerderheid van de respondenten vindt de EHHUR-aanpak (participatie en duurzaamheid) zinvol voor het 

project.   
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PUNT 3. ADVIESCOMMISSIE BIBLIOTHEEK NIEUWE LEGISLATUUR 

 

Met de nieuwe legislatuur zal er een nieuwe adviescommissie van de bibliotheek moeten worden samenge-

steld. Erik hoopt dat commissieleden zich opnieuw kandidaat zullen stellen.  

 

Hoe kunnen we de diversiteit van de adviescommissie verhogen (jonge ouders, leerkrachten van Zoerselse 

scholen)? Deze doelgroepen zijn momenteel weinig vertegenwoordigd.  
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Deze focus bij promotie/zoektocht niet leggen op het beperkte aantal samenkomsten, maar op het brede en 

diverse werkterrein van de bibliotheek en hoe je als commissielid hier een stem in kunt hebben. Dit voor alle 

doelgroepen ook benoemen: studenten kunnen er studeren, jonge ouders kunnen er voorlezen en spelen… 

 

Zijn er voldoende bijeenkomsten? Commissieleden vinden 2 algemene samenkomsten voldoende, aangevuld 

met thema-groepen zoals voor de nieuwe bibliotheek van Sint-Antonius, werkgroep animatie…      

 

PUNT 4. OVERZICHT ACTIVITEITEN BIBLIOTHEEK 

 

• Afgelopen activiteiten 

o De Leesmeter is een activiteit om het lezen bij beginnende lezers te blijven oefenen tijdens 

de zomervakantie. Dit had in de zomervakantie minder deelnemers dan vorige jaren.  

o Schatten van Vlieg had in de zomervakantie 200 deelnemers. Voor de eerste keer waren er 

ook aparte opdrachten voor peuters (2-3 jaar).  

o Met de Airbib streek de bib in juli op 4 locaties in de gemeente neer om samen buiten te le-

zen. Het aantal deelnemers lag hoger dan vorig jaar. Op dinsdag 6 augustus was er afslui-

tend een avondvertelling met Veerle Ernalsteen en muzikant. De activiteit was met 50 deel-

nemers uitverkocht.  

• Komende activiteiten 

o Vrijdag 4 oktober om 20 uur De schrijfwijzen in de bibliotheek van Zoersel. Momenteel heb-

ben er 9 mensen ingeschreven.  

o Woensdag 16 oktober om 20 uur komt oud-collega Margreet Van Dessel als KennisMaker 

haar persoonlijke verhaal over borstkanker vertellen in de bibliotheek van Zoersel. 

o Zaterdag 19 oktober is er in de voormiddag een boekenverkoop in de Blauwe zaal naast de 

bibliotheek van Sint-Antonius. Afgelopen maanden is er grondig gewied in de collectie van 

Sint-Antonius met het oog op een verhuis in het voorjaar 2025. Cd-collectie wordt volledig 

verkocht. Een deel van de stripverhalen van Flater wordt verkocht.  

Kandidaat-vrijwilligers bij verkoop: Gitta (9u-10u), Renée Grysolle (10u-12u), Els Opdenbergh 

(9u-10u), Lutgard Van Dongen (10u-11u), Paul?, Trix? Erik maakt een werkplanning. Vrijwil-

ligers commissie worden enkel ingezet voor de verkoop van bibliotheekmaterialen. Ook parti-

culieren kunnen eigen boeken verkopen. Er kunnen maximaal 20 mensen voor inschrijven.  

o Dinsdag 22 oktober gaat er een Boekenbabbel door in de bibliotheek van Zoersel. 

o Op woensdag 30 oktober (herfstvakantie) gaat er in de bibliotheek van Zoersel een digitale 

workshop door voor kinderen (leeftijd 5de-6de leerjaar). Kinderen knutselen en programmeren 

met Lego Spike. Inschrijvingen moeten nog worden gestart op de website.  

o Dinsdag 5 november organiseert de bibliotheek in het kader van het jaarthema Sport van 

Bibburen om 20 uur een yoga-sessie in de bibliotheek van Zoersel. 

o Vrijdag 8 november organiseert De Bijl samen met de bibliotheek een lezing met Rudy 

Vranckx. De lezing is uitverkocht (120 toeschouwers). 

o Donderdag 14 november om 20 uur komt Willem Segers als KennisMaker in de bibliotheek 

van Halle vertellen over zijn werk bij het War Heritage Institute dat instaat voor de oorlogsbe-

graafplaatsen in België. 

o Woensdag 20 november organiseert de bibliotheek tijdens de seniorenweek om 10 uur een 

lezing met Lieve Mariën die vertelt over bedgeheimen uit het verleden. 

o Zaterdag 30 november komt de Sint naar de bibliotheek van Zoersel in samenwerking met 

Gezinsbond Zoersel.        

 

• Leesjury 
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De Leesjury gaat dit najaar opnieuw van start. Er wordt nu ook gestart met een groep 4 (leerlingen 6de 

leerjaar en 1ste middelbaar). Interesse voor groep 4 is zeer beperkt (momenteel 3 inschrijvingen).  

 

Groep 1 (woensdagnamiddag 14-15 uur): Gitta Adams & Walda van Onckelen 

Groep 2 (zaterdag 9:30-10:30 uur): Ingrid Verstappen  

 Groep 3 (zaterdag 11-12 uur): Myriam Van den Eynde  

  Groep 4: (vrijdag 16:30-17:30 uur): Trix Lacante  

 

• Voorlezen  

 

Er zijn momenteel 3 vrijwilligers als voorlezer actief: Hilde Moorkens, Ann De Groote & Roel Verstrae-

ten.  Er wordt momenteel voorgelezen in De loteling, Ter Dorpe, Lindehof en WZC De Buurt. 

 

 

• Leescafé  

Het Leescafé is na een pauze tijdens de zomervakantie in september opnieuw opgestart. De opkomst 

ligt afgelopen maand laag. Verschillende trouwe bezoekers zijn weggevallen. Eddy gaat het Leescafé 

op Hoplr promoten.  

 

Uit het overzicht blijkt dat de bibliotheek zeer actief is. Elke maand wordt er minstens één activiteit georgani-

seerd zoals vooropgesteld in het Meerjarenplan.  

 

PUNT 5. VARIA & RONDVRAAG 

- Ruby Kikken stopt als bibliotheekmedewerker in Zoersel wegens verhuizing. Ze was sinds juli 2023 

aan de slag bij ons. Ze stond samen met Sebastiaan mee in voor de bibliotheek van Halle en coördi-

neerde de vrijwilligerswerking van de bibliotheek. Met Ruby verliezen we een sterke kracht. Op een 

jaar tijd heeft ze mooie zaken weten te verwezenlijken, waaronder coördinatie vrijwilligers bib en herin-

richting bib Halle. 

 

Kaat Meeusen neemt de uren van Ruby over en gaat vanaf november voltijds aan de slag in de biblio-

theek van Zoersel. Ze combineert nu een job in de bibliotheek van Zoersel en Brecht (St.-Job). Kaat 

zal instaan voor de scholenwerking in de bibliotheek van Halle en de coördinatie van de vrijwilligers.  

 

- Sinds de zomervakantie herinneren we leners met een openstaande schuld van meer dan 5 euro na 

56 dagen via e-mail hiervan. Na 4 maanden/112 dagen krijgen ze een 2de herinnering via e-mail. Dit 

bericht dient om leners te informeren en negatieve situaties aan de balie te voorkomen. In het begin 

was de tekst van het bericht dreigend en kregen we enkele paniekreacties. Dit werd inmiddels aange-

past. Wanneer leners een schuld van 5 euro hebben openstaan kunnen er geen bibliotheekmaterialen 

worden uitgeleend.  

 

Els Opdenbergh merkt op dat dit bij klasbezoeken spijtig/pijnlijk is voor leerlingen, terwijl dit de verant-

woordelijkheid is van de ouders.  

 

Volgens Iris is het met het zelfuitleensysteem moeilijk zichtbaar of er een openstaande schuld is. Bij 

inname van materialen krijg je geen totaalbedrag van openstaande schuld te zien. Dit komt doordat er 

bij het inleveren niet naar het lenersprofiel wordt gekeken. Schuld wordt pas getoond bij het uitlenen 
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van materialen waar er wel een koppeling wordt gemaakt met het lenersprofiel. Een schuld wordt pas 

aangerekend wanneer een materiaal is ingeleverd.  

 

- Hendrik Neel deelt een artikel en activiteit van Knack: Time to Read. Door het veelvuldig gebruik van 

smartphones en een korte focus verleren mensen het lezen van lijvige en complexere romans. Artikel 

is toegevoegd als bijlage.  

 

- Trix en alle andere commissieleden willen de bibliotheekmedewerkers bedanken voor de kwaliteits-

volle dienstverlening die de bibliotheek levert. Voor een kleine gemeente heeft Zoersel een goed uitge-

bouwde bibliotheek en brede dienstverlening die uitmuntend werk levert. 

 

- Els vraagt naar de samenwerking met de bibliotheek van Bohicon. De bibliothecaris van Bohicon is 

eind vorig jaar onverwacht (voor ons) overleden. Er werd momenteel geen nieuwe bibliothecaris aan-

gesteld. De enkele bibliotheekmedewerkers die vooral toezicht houden, houden de bibliotheek draai-

ende, maar er is weinig of geen ruimte voor de samenwerkingsprojecten: bezoek aan de scholen, op-

leiding, uitbreidingsactiviteiten. De werken aan de nieuwe bibliotheek liggen al meer dan twee jaar stil 

door een dispuut met de aannemer en een opening wordt jaar na jaar opgeschoven. Sinds vorig jaar 

werkt de gemeente Zoersel samen met Imelda Hounsa als extern bibliotheekconsulent om de situatie 

ter plaatse voor ons op te volgen. Dit is al zeer waardevol gebleken. In november gaat een kleine dele-

gatie van Zoersel naar Bohicon om de situatie ter plaatse op te volgen.        

 

- Eddy De Raedt wil alle commissieleden bedanken voor hun regelmatige aanwezigheid en de opbou-

wende gesprekken en discussies. Deze legislatuur was met het project van de nieuwe bibliotheek voor 

Sint-Antonius zeer interessant en dit zal de komende legislatuur zeker opnieuw het geval zijn.  

 

- Erik Breuls wil de commissieleden en in het bijzonder Eddy bedankt voor hun inzet in de commissie. 

Iedereen zit hier met een passie voor het boek, literatuur en laagdrempelige dienstverlening. Hopelijk 

zien we elkaar weer in de commissie en anders zeker in de bibliotheek.  


